

UNESCO Chairs Seminars Futures of Higher Education

Seminar 3: Wednesday 15 March, 14:00 to 15:30 Paris time

Reimagining our Futures Together - A new social contract for education

Date and time: Wednesday 15 March 2023, 14:00 to 15:30 (Paris time)

Languages: English and French

Format: Zoom – please click [here](#) to register

Seminar description

In the context of multiple overlapping crises, higher education has a huge responsibility for the transformation of education and society as we look to 2050 and beyond. This Seminar will begin by exploring the main messages of the 2021 report from the International Commission on the Futures of Education: [Reimagining Our Futures Together: A new social contract for education](#).

Professor António Nóvoa, who led the drafting committee, will present the report's main messages and reflect on their implications for higher education. Specific topics, such as internationalization, global citizenship and environmental sustainability will then be taken up by invited UNESCO Chairholders. As education institutions, universities must be fully committed to basic education. They must also be organized for inter-disciplinary research and contribute to the knowledge commons. Beyond 'learning', higher education involves presence, participation, conviviality, equity, and pluralism with social justice. Yet, the distinctive features of higher education institutions are at risk from marketization and commercialization.

The International Commission proposes 'a new social contract' as a living vision of change shaped by three foundational principles. First, quality education throughout life as a human right. Second, education as a collective public endeavour and a common good. Third, education must reflect humanity's wide diversity of ways of knowing, living, and being to address interconnected challenges through the acquisition, application, and generation of knowledge.

This Seminar will engage UNESCO Chairs and UNITWIN Networks, and other experts, on the implications of the International Commission's report for the futures of higher education.

**** Register [here](#) ****

Seminar 3: Reimagining our Futures Together – A new social contract for education

Wednesday 15 March 2023, 14:00-15:30 (CET)

14:00-14:10	Opening remarks Sobhi Tawil , Director, Future of Learning and Innovation, UNESCO Charlène Camille , Associate Expert, Future of Learning and Innovation, UNESCO
14:10-14:25	Reimagining our Futures Together - Report from the International Commission on the Futures of Education <i>Reimagining our Futures Together: Implications for Higher Education</i> António Nóvoa , Honorary Rector and Professor of Education, UNESCO Chair on the Futures of Education, University of Lisbon, Portugal. <i>Discussant</i> Rajani Naidoo , Vice-President (Community & Inclusion), UNESCO Chair in Higher Education Management, University of Bath, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland
14:25-14:45	Comments from participants <i>Moderator</i> Charlène Camille
14:45-15:00	Looking Towards 2050 – The Futures of Higher Education <i>The Internationalization of Higher Education</i> Jocelyne Gacel-Ávila , Vice-Dean for Social Sciences and Humanities, UNESCO Chair on Internationalization of Higher Education and Global Citizenship, University of Guadalajara, Mexico <i>Higher Education for Green Economy and Sustainability</i> Dorcus Beryl Otieno , Senior Lecturer, Department of Environmental Studies and Community Development, UNESCO Chair on Higher Education Development for a Green Economy and Sustainability, Kenyatta University, Kenya
15:00-15:25	Comments from participants <i>Moderator</i> Charlène Camille
15:25-15:30	Closing Sobhi Tawil

Séminaires des Chaires UNESCO Futurs de l'enseignement supérieur

Séminaire 3 : mercredi 15 mars de 14:00 à 15:30 (heure de Paris)

Repenser nos futurs ensemble - un nouveau contrat social pour l'éducation

Date et heure : mercredi 15 mars 2023 de 14:00 à 15:30 (heure de Paris)

Langues : français et anglais

Format : Zoom – **veuillez [cliquer ici](#) pour vous inscrire**

Description du séminaire

Dans le contexte de multiples crises qui se chevauchent, l'enseignement supérieur a une énorme responsabilité dans la transformation de l'éducation et de la société à l'horizon 2050 et au-delà. Ce séminaire introduira les messages clés du rapport de la Commission internationale sur les futurs de l'éducation : [*Repenser nos futurs ensemble : Un nouveau contrat social pour l'éducation.*](#)

Le Professeur António Nóvoa, qui a dirigé le comité de rédaction, présentera les principaux messages du rapport et proposera une réflexion à leurs implications pour l'enseignement supérieur. Des sujets spécifiques, tels que l'internationalisation, la citoyenneté mondiale et la durabilité environnementale, seront ensuite abordés par les responsables de chaires UNESCO invités. En tant qu'institutions d'enseignement supérieur, les universités doivent être pleinement engagées dans l'enseignement primaire. Elles doivent également être préparées pour la recherche interdisciplinaire et contribuer aux biens communs des savoirs. Au-delà de l'apprentissage, l'enseignement supérieur implique la présence, la participation, la convivialité, l'équité, le pluralisme avec la justice sociale. Pourtant, l'excellence des établissements d'enseignement supérieur sont menacées par la marchandisation et la commercialisation.

La Commission internationale propose un "nouveau contrat social", une vision dynamique du changement qui repose sur trois principes fondamentaux. Premièrement, une éducation de qualité tout au long de la vie est un droit universel. Deuxièmement, l'éducation est une entreprise collective et un bien commun public. Troisièmement, l'éducation doit refléter une grande diversité des modes de connaissance, de vie et d'existence de l'humanité afin de relever des défis interconnectés par l'acquisition, l'application et la production des connaissances.

Ce séminaire engagera les Chaires UNESCO et les réseaux UNITWIN, ainsi que d'autres experts, sur les implications du rapport de la Commission internationale pour l'avenir de l'enseignement supérieur.

**** [Cliquez ici](#) pour vous inscrire ****

Séminaire 3 : Repenser nos futurs ensemble – un nouveau contrat social pour l'éducation
mercredi 15 mars 2023, 14:00-15:30 (CET)

14:00-14:10	<p>Remarques d'ouverture</p> <p>Sobhi Tawil, Directeur, Futur de l'éducation et innovation, UNESCO Charlène Camille, Experte associée, Futur de l'éducation et innovation, UNESCO</p>
14:10-14:25	<p>Repenser nos futurs ensemble - Rapport de la Commission internationale sur les futurs de l'éducation</p> <p><i>Repenser nos futurs ensemble : Implications pour l'enseignement supérieur</i> António Nóvoa, Recteur honoraire et Professeur des études sur l'éducation, Université de Lisbonne, Portugal. Chaire UNESCO sur les futurs de l'éducation</p> <p><i>Discutant</i> Rajani Naidoo, Vice-président (Communauté et Inclusion), Chaire UNESCO en gestion de l'enseignement supérieur, Université de Bath, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord</p>
14:25-14:45	<p>Commentaires des participants</p> <p><i>Modératrice</i> Charlène Camille</p>
14:45-15:00	<p>Vers l'horizon 2050 - Les futurs de l'enseignement supérieur</p> <p><i>L'internationalisation de l'enseignement supérieur</i> Jocelyne Gacel-Ávila, Vice-doyenne des sciences sociales et humaines, Chaire UNESCO sur l'internationalisation de l'enseignement supérieur et la citoyenneté mondiale, Université de Guadalajara, Mexique</p> <p><i>L'enseignement supérieur au service de l'économie verte et du développement durable</i> Dorcas Beryl Otieno, Maître de conférences, Département des études environnementales et du développement communautaire, Chaire UNESCO sur le développement de l'enseignement supérieur pour une économie verte et durable, Université Kenyatta, Kenya</p>
15:00-15:25	<p>Commentaires des participants</p> <p><i>Modératrice</i> Charlène Camille</p>
15:25-15:30	<p>Remarques finales et clôture</p> <p>Sobhi Tawil</p>